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1. Uvod 

U razdoblju od 01. siječnja 2015. godine do 30.lipnja 2015. godine gradonačelnik je sukladno 

odredbama Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i Statutu Grada Ploča 

obavljao poslove u okviru svojih nadležnosti, od donošenja odluka, utvrđivanja prijedloga 

odluka o kojima je raspravljalo i odlučivalo Gradsko vijeće, do izvršavanja donesenih odluka i 

zaključaka. Gradonačelnik je donio niz odluka iz različitog područja djelovanja, a koje se odnose 

na obavljanje njegove izvršne funkcije, kao što su usmjeravanje rada upravnih tijela i nadzor 

rada istih, upravljane nekretninama i pokretninama u vlasništvu Grada, kao i upravljanje 

prihodima i rashodima u skladu sa zakonima i Statutom. 

U ovom izvještajnom razdoblju  izvršen je niz aktivnosti i sastanaka od strane gradonačelnika, 

njegovih zamjenika, te djelatnika gradske uprave s predstavnicima ministarstava, javnih 

poduzeća, gospodarstvenicima, predstavnicima udruga, športskih klubova i samim građanima, a 

sve u cilju unaprijeđenja života na području grada Ploča. 

 

2. Izvršenje proračuna i stanje u gospodarstvu 

S obzirom da se radi o prvoj polovici godine, koja je zbog same procedure i pripreme planova na 

realizaciji projekata u okviru ove proračunske godine, u pravilu „siromašnija“ izvođenjem 

radova (detaljna razrada svih aktivnosti se nalazi u izvršenju proračuna za razdoblje od 01. 

siječnja do 30. lipnja 2015. godine) u ovom izvješću ću se osvrniti na teme koje su bile u fokusu 

zanimanja pločanske javnosti i kojima se bavila gradska uprava, kao i ja osobno. Ipak, najvažniji 

dokument koji omogućuje funkcioniranje Grada je proračun pa ću u kratkim crtama iznijeti 

stanje proračuna Grada Ploča u ovom izvještajnom razdoblju. Ukupni prihodi proračuna su 

iznosili 14.641.153,92 kuna, a ukupni rashodi proračuna su iznosili 10.751.555,66 što 

predstavlja višak u iznosu od 3.889.598,26 kuna, odnosno ukupni prihodi su u odnosu na 

ukupne rashode veći za cca. 13%. Prihodi proračuna za prvo polugodište 2015. godine ostvareni 

su u iznosu od 14.641.153,92 kuna ili 48,48% u odnosu na planirane prihode u tekućoj godini. S 

ovakvom realizacijom proračuna možemo biti zadovoljni, osobito ako prihode usporedimo s 

istim razdobljem prošle godine (14.641.153,92 kuna u odnosu na 9.077.794,40 kuna što je 

povećanje od 5.563.359 kuna, odnosno 38%). Razlog zašto su proračunski prihodi u odnosu na 

plan proračuna ostvareni temelje se prvenstveno na činjenici da smo osigurali dodatne prihode 

i poboljšali sustav naplate potraživanja ( ostali nespomenuti prihodi u iznosu 2.529.958,79 kuna 

te komunalna naknada 2.498.635,80 kuna ili 62,47% u odnosu na godišnji plan).Nažalost, još 

uvijek se ne nazire pokretanje investicijskog ciklusa što se vidi iz činjenice da je u prvih šest 

mjeseci izostao prihod od prodaje nefinancijske imovine (zemljišta) koji su planirani u iznosu od 

2.000.000,00 kuna, kao i komunalnog doprinosa koji je ostvaren u iznosu od 69.179,70 kuna ili 

svega 2,66% u odnosu na planiranih 2.600.000,00 kuna. U smislu strukture proračunskih 

prihoda veseli činjenica da smo u prvih šest mjeseci 2015. godine ostvarili najbolji financijski 



rezultat od prihoda poslovanja (13.503.759,29 kuna) u proteklih desetak godina. Rashodi 

poslovanja u odnosu na prihode poslovanja su manji za 5.319.941,92 kuna i realizirani su u 

ukupnom iznosu od 8.183.817,37 kuna što cjelokupnu sliku čini još boljom jer smo dio sredstava 

od prihoda poslovanja ulagali u nabavu nefinancijske imovine (1.430.343,66 kuna, prvenstveno 

radi realizacije projekta ulaza u Rogotin).  U cijelom tom periodu treba naglasiti da su transferi 

proračunskim korisnicima funkcionirali relativno uredno i nisu dovedeni u pitanje, iako i dalje 

treba voditi računa o solventnosti. Potvrda ove teze je analiza poreznih prihoda, posebno 

poreza na dohodak koji je ostvaren u iznosu 5.080.221,05 kuna kuna ili 50,93% u odnosu na 

planirane prihode, što je povećanje u iznosu od 1.211.376,66 kuna u odnosu na isto razdoblje 

prošle godine. Treba napomenuti da nas još uvijek očekuje povrat poreza u idućem dijelu 

godine što će značajno utjecati na cjelokupno izvršenje proračuna za 2015. godinu. Izmjene 

zakona o porezu na dohodak dodatno su smanjile prihode u gradskom proračunu čime Vlada 

RH dovodi u pitanje funkcioniranje cjelokupne lokalne samouprave u RH, te nastavlja s 

politikom decentralizacije obveza (rashoda), ali ne i decentralizacije prava (prihoda). Ipak, 

pravovremenom reakcijom i donošenjem odluke o uvođenju prireza porezu na dohodak od 

01.02.2015. amortizirali smo udar na gradski proračun i osigurali normalno transferiranje 

proračunskih sredstava svim proračunskim korisnicima. Nadam se da će u skorom roku biti 

realizirane najavljene investicije na lučkom području (Top logistics, BIOM itd.), kao i na 

gradskom području (ex.Brodometal) što bi rezultiralo novim zaposlenjima, a samim tim i 

povećalo proračunske prihode. Što se tiče podataka o stanju na tržištu rada na području Grada 

Ploča za ovo izvještajno razdoblje mogu konstatirati da, s obzirom na sve prethodno navedeno, 

stanje je prema podacima Hrvatskog zavoda za zapošljavanje relativno dobro. Naime, krajem 

lipnja 2015. godine broj evidentiranih nezaposlenih osoba je 611 ili 8% manje nego krajem 

lipnja 2014. godine (664 osoba). Primjerice, na razini DNŽ broj nezaposlenih se smanjio za 6,2% 

( 6201 u lipnju 2015. godine u odnosu na 6609 u lipnju 2014. godine) ili u susjednom nam 

Metkoviću za  2,7% ( 2595 u lipnju 2015. godine u odnosu na 2667 u lipnju 2014. godine). 

Također je važno naglasiti da je u Pločama u lipnju 2015. godine zaposleno 183 osobe što je 

25,3% više nego u lipnju 2014. Godine (na razini DNŽ zaposlena su 1073 radnika što je 2,6% 

manje u odnosu na isti prošlogodišnji mjesec). 

 

3. Ostale aktivnosti gradonačelnika i gradske uprave 

Gradonačelnik, njegovi zamjenici i predstavnici gradske uprave su održali niz radnih sastanaka i 

skupova s predstavnicima ministarstava, županije, javnih poduzeća, udruga, stranih delegacija 

te sukladno tome sudjelovali u realizaciji  projekata na području grada Ploča i DNŽ, kao i u 

organizaciji pojedinih aktivnosti u cilju unaprijeđenja i promocije Grada. U ovom izvještaju 

osvrnuti ću se u kratkim crtama na najznačajnije aktivnosti. 

Između ostaloga, ističu se teme poput inicijative za izgradnju termoelektrane na ugljen, 

program raspolaganja državnim poljoprivrednim zemljištem, izmjene prostornog plana Grada 



Ploča, uređenje poduzetničke zone Vranjak, sudjelovanje u radu vijeća Lučke uprave Ploče 

(izgradnja terminala za rasute terete, ulazni kompleks i dovršetak spoja čvora Čeveljuša i ulaza u 

luku i poduzetničku zonu Vranjak ), sanacija deponija Lovornik  i usklađenje s zakonima RH koji 

reguliraju problematiku zbrinjavanja otpada , oblikovanje zemljišne knjige za k.o. Ploče itd. 

 

Potencijalna izgradnja termoelektrane na ugljen u luci Ploče izazvala je veliki interes pločanske 

javnosti, a slobodno mogu reći da je ova tema bila izuzetno zanimljiva i na razini DNŽ pa i RH. 

Kao gradonačelnik sam ponosan što je Grad Ploče aktivno sudjelovao u korespodenciji s 

potencijalnim investitorom, kao i nadležnim ministarstvima i Vladom RH. Sukladno tome 

donesena je i Deklaracija GV u kojem smo jasno iskazali protivljenje ovom projektu i inzistirali 

na poštivanju mišljenja lokalne samouprave prilikom realizacije ovakvih projekata koji izazivaju 

prijepor u široj društvenoj zajednici te smo aktivno branili stav da se uvaži naše pravo na 

referendum. U konačnici smo u tome i uspjeli iako smo u tim promišljanjima nailazili na brojne 

opstrukcije, ali smo pokazali da znamo kako obraniti interese našeg grada pred institucijama 

Republike Hrvatske. Ponosan sam što sam kao gradonačelnik bio inicijator ideje da građani 

svoju volju iskažu na referendumu koji je i održan početkom 2015. godine, sa velikom izlaznosti 

od 60,40 % (5.258 birača) od čega je protiv TE na ugljen na području Grada Ploča glasovalo 

90,70 % (4.771 birač), a dokazali smo i da lokalni referendumi mogu uspjeti uz iskrenu potporu 

lokalne samouprave. 

Grad Ploče je aktivno sudjelovao i u pripremi natječaja za raspolaganje državnim 

poljoprivrednim zemljištem, pripremio cjelokupnu dokumentaciju za provedbu natječaja ( jedna 

od rijetkih jedinica lokalne samouprave koja je pripremila istu) te je iskazao jasnu volju za 

rješavanje ovog višegodišnjeg „gorućeg“ problema. Kao gradonačelnik sudjelovao sam u 

dogovoru s poljoprivrednicima kako bi zajednički obranili interese OPG-a s područja grada 

Ploča, sudjelovao na sastancima u Agenciji za raspolaganje poljoprivrednim zemljištem te sam 

zadovoljan uvažavanjem određenih stavova Grada Ploča, ali još su brojna otvorena pitanja kako 

će se uvjeti natječaja i novi pravilnik o gospodarskom programu primjenjivati u praksi. Zbog 

toga smo dogovorili  i održali sastanak s ministrom poljoprivrede gosp. Jakovinom te sudjelovali 

u raspravi na saborskom odboru za poljoprivredu. I dalje ćemo aktivno sudjelovati u obrani 

interesa lokalnih poljoprivrednika jer negativno rješenje ovog problema bi se katastrofalno 

odrazilo na socijalnu situaciju naših ruralnih dijelova, a posljedično bi značilo potencijalno 

iseljavanje i demografsku katastrofu. 

 

S obzirom da je rješavanje imovinsko – pravnih odnosa krucijalno za poticanje gospodarstva, 

kao i realizaciju EU projekata, veseli činjenica da smo u dogovoru s Ministarstvom pravosuđa 

pokrenuli oblikovanje zemljišne knjige za k.o. Ploče. 



U dogovoru s izrađivačem prostornog plana  održan je niz sastanaka kako bi se pripremio 

cjeloviti prijedlog PPUG Ploča čiji se prijedlog očekuje na Gradskom vijeću do kraja 2015. 

godine. Uvjeren sam da će ovaj dokument otkloniti brojne nepravilnosti i barijere koje je 

prouzročio važeći PPUG donesen 2007. godine. 

U cilju uređenja komunalne infrastrukture u poduzetničkoj zoni Vranjak potpisan je ugovor s 

LPT – Ploče kojim je Grad Ploče osigurao prijevoz kamenog materijala s deponija sukladno 

ugovoru potpisanom s DUUDI –om ( 80.000 m3 ) te ujedno omogućili nesmetanu realizaciju 

projekta izgradnje terminala u luci Ploče. Na ovaj način smo anulirali troškove prijevoza (cca. 

4.000.000,00 kn ) koji bi značajno utjecali na gradski proračun i doveli u pitanje dalju realizaciju 

projekta uređenja Poduzetničke zone Vranjak. 

 

Kroz rad Upravnog vijeća Lučke uprave Ploče nastojao sam ukazati na probleme kašnjenja 

izgradnje terminala za rasute terete, povezivanje čvora Čeveljuša s ulaznim kompleksom u luku 

Ploče kao i rješavanje statusa Naftnih terminala federacije d.o.o. što je komercijalni, ali i 

sigurnosni problem, s obzirom na djelatnost koju isti obavljaju na lučkom području bez važeće 

koncesije. 

 

Sporazum o bratimljenju između Ploča i Rodi Garganica potpisan je 27.ožujka 2015. Uz 

predstavnike talijanske gradske uprave, članove njihovih obitelji, izaslanstvo Grada Ploča, 

županije, gradske vijećnike, ravnatelje i predstavnike poslovnih subjekata, ustanova i udruga s 

područja grada Ploča, župnike, Sporazum je potpisan u Mini art prostoru Doma športova Ploče. 

Suradnja pobratimljenih gradova, može proizvesti mnoge pozitivne učinke čiji razmjeri najviše 

ovise o uključenosti i zalaganju  samih aktera. Jedna od najčešćih aktivnosti koja ima 

neposredne učinke u okviru bratimljenja, razmjena je iskustava i najbolje prakse u područjima 

od interesa lokalnih zajednica: gospodarstvu, turizmu, ekologiji, financiranju, razvoju 

infrastrukture, socijalnoj skrbi i mnogim drugim. U velikom broju slučajeva upravo je 

bratimljenje bilo polazna točka za poticanje i ostvarenje razvojnih projekata. 

U susretima delegacija Grada Rodi Garanico i Grada Ploča ustanovljen je niz poveznica kao što 

su poljoprivreda, prometna infrastuktura, prehrambena industrija, turizam i transport, u kojima 

jedan od partnera znanjem i iskustvom može pomoći drugom da se brže razvija u nedovoljno 

razvijenim područja gospodarstva. Navedena kompatibilnost prepoznata je od obiju strana, 

osobito želja za upoznavanjem, suradnjom , prijateljstvom i zajedništvom. 

Ovo je svakako  prvi korak prema budućoj poslovnoj suradnji za koju postoje ozbiljni preduvjeti. 

U međusobnim kontaktima više smo puta naglašavali potrebu uvođenja katamaranske linije 

između dvaju gradova, koja bi omogućila razvoj ruralnoga turizma u dolini Neretve, te 

revitalizaciju ušća i Baćinskih jezera. Načelnik Nikola Pinto, osim toga, vidi mogućnost razvoja 



religioznog turizma, jer se u blizini talijanskoga grada nalaze dva svetišta, a na ovoj strani 

Jadrana je Međugorje.  

 

Ove godine je proslava i obilježavanje Dana grada Ploča bila je posebno bogata događanjima. 

Svečana sjednica gradskog Vijeća Ploča, koju ove godine ističemo kao posebno svečanu, održala 

se  29.svibnja 2015.godine, a na njoj su uručene nagrade Grada Ploča za 2014.godinu.  

Dodijeljene su Nagrade Grada Ploča za proteklu godinu i to: 

Anti Štrbiću-Fulinu za životno djelo za značajan doprinos razvoju obrtničke djelatnosti u 

Pločama. 

Skupne nagrade dobile su udruga Vita za izniman doprinos na području zdravstva i pomoć 

ženama liječenim od karcinoma dojke te humanitarnim aktivnostima u protekloj godini i Javna 

vatrogasna postrojba Ploče za svesrdnu pomoć, aktivno sudjelovanje i značajan doprinos 

mnogim aspektima civilnog društva posebice kroz prošlogodišnje aktivnosti i izvanredne 

situacije u kojima su bili od ogromne važnosti za svoje sugrađane. 

Sjednici su prisustvovali župan Dubrovačko neretvanske županije Nikola Dobroslavić, zamjenica 

župana Marija Vučković, gradonačelnici i načelnici okolnih gradova, župnici, ravnatelji ustanova 

i trgovačkih društava, bivši pločanski gradonačelnici, predstavnici udruga i mnogi drugi. 

Posebnoj atmosferi sjednice svakako je pridonio i nastup neretvanskog slavuja, Selme Oršulić i 

pučkih pivača Rogotin. 

 

U sklopu obilježavanja Dana grada, upriličeno je svečano otvorenje spomenika prvom 

hrvatskom predsjedniku dr. Franji Tuđmanu gdje je sudjelovao velik broj naših građana,  

proslava se nastavila znamenitim koncertom u Pučkom otvorenom učilištu u Pločama, a kao 

finale cjelokupnog obilježavanja svakako možemo možemo izdvojiti veliki koncert Marka 

Perkovića Thompsona. 

Svečanom svetom misom u crkvi Kraljice Neba i Zemlje u Pločama u nedjelju je završena 

proslava Dana Grada Ploča. Sveta Euharistija bila je posebno svečana , a misu je vodio Mario 

Zelanović uz don Petra Mikića, pločanskog župnika koji je ponio velik obol organizacije 

cjelokupnog programa obilježavanja. 

 

Na kraju, ističem još još jednom nekorektan odnos Vlade RH prema jedinicama lokalne 

samouprave, a osobito prema Pločama. To se najbolje vidi iz ignorantskog odnosa niza javnih 

poduzeća koji djeluju na području našeg grada (HEP, HŽ, Hrvatske vode itd.). U više navrata sam 



ministrima pa i putem medija isticao problem nerješavanja statusa bivših vojnih objekata koji 

predstavljaju ruglo u samom centru grada, nerješavanje statusa državnog poljoprivrednog 

zemljišta koji na našem području koči dalji razvoj poljoprivredne proizvodnje, neinformiranje 

gradonačelnika i gradske uprave o projektima Vlade RH na području našeg grada koji su od 

životne važnosti za naše sugrađane.  
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